

ការសម្ភាសរបស់អ៊ីស្រា ខ្លួន សារឿន

ក៖ អ្នកសម្ភាស ឡេង ធានី

ខ៖ អ្នកត្រូវគេសម្ភាស ខ្លួន សារឿន

ក៖ អូខេ អញ្ចឹងជាដំបូងសូមអរគុណអ៊ីច្ងៃហ្នឹងដែលបានឱ្យខ្ញុំមកសម្ភាសនៅហ្នឹង ហើយពួកខ្ញុំធ្វើការសម្ភាសនៅថ្ងៃទី០៣ខែកញ្ញាឆ្នាំ២០១៩ ហើយពួកខ្ញុំធ្វើការសម្ភាសហ្នឹងគឺនៅអី...អ៊ីជួយប្រាប់នៅហ្នឹងអី... ឈ្មោះភូមិឃុំអីដែរ?

ខ៖ នៅភូមិបឹងស្នាយ។

ក៖ ឃុំ?

ខ៖ ឃុំបឹងស្នាយ ខេត្តកំពង់ចាម។

ក៖ អញ្ចឹងជាដំបូងខ្ញុំសុំសួរអ៊ីមានឈ្មោះអីដែលអ៊ី?

ខ៖ អ៊ីឈ្មោះខ្លួន សារឿន។

ក៖ អញ្ចឹងអ៊ីតាំងពីតូចមកមានឈ្មោះគេហៅក្រៅអីទៀតអត់អ៊ី?

ខ៖ ហៅក្រៅឈ្មោះអ៊ីសា រឺន។

ក៖ អ៊ីសា រឺន?

ខ៖ ចាសឈ្មោះបញ្ជីជាតិឈ្មោះអ៊ីសា រឿន។

ក៖ អញ្ចឹងសព្វថ្ងៃអ៊ីមានអាយុប៉ុន្មានដែលអ៊ី?

ខ៖ អ៊ីអាយុហុកសិបឆ្នាំ។

ក៖ ហុកសិបឆ្នាំ? ហើយអ៊ីចាំថ្ងៃខែឆ្នាំកំណើតខ្លួនឯងអត់អ៊ីកើតនៅថ្ងៃណា?

ខ៖ អ៊ីកើតថ្ងៃអត់ដឹងទេប៉ុន្តែអ៊ីកើតនៅឆ្នាំមួយពាន់ប្រាំបួនរយហាសិបប្រាំបួន។

ខ៖ អញ្ចឹងដល់ពេលស្រុកកំណើតអ៊ីនៅខាងណាវិញអ៊ី?

ខ៖ ស្រុកកំណើតអ៊ីនៅស្រុកបាធាយ ស្រុកបាធាយខេត្តកំពង់ចាម។

ក៖ ដល់ពេលមានគ្រួសារបានផ្លាស់មកនៅកំពង់ចាមហ្នឹងមែនអ៊ី?

ខ៖ អ៊ីមកនៅហ្នឹងទើបមកនៅទើបបានដប់ប្រាំបី ដប់ប្រាំបួនឆ្នាំនេះហ្នឹងតែពីសង្គមចាស់អ៊ីនៅ
កំពង់ចាមហ្នឹងផ្ទះអ៊ីខាងជើងត្បូងស្ពានគឺហ្វូណាអាហ្នឹងពីមុនហាស។

ក៖ ចាស!

ខ៖ រួចទៅគេជំលៀសអ៊ីពីកំពង់ចាមហ្នឹងទៅៗនៅស្រុកបាធាយស្រុកជីដូនជីតានៅស្រុក
បាធាយ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ហ្នឹងហី!ហើយអ៊ីទៅនៅស្រុកបាធាយហ្នឹងរហូតទាល់តែពេលចូលតំបន់ខ្មែរក្រហមរហូត
ទាល់តែដាច់ប៉ុលពតហ្នឹងទៀតមកជំនាន់ចិតសិបប្រាំបួនអ៊ីនៅហ្នឹងនៅបាធាយដដែល អ៊ីទើប
មកឆ្នាំ២០០៣នេះបានអ៊ីមកនៅកំពង់ចាមវិញ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អ៊ីមកនៅកំពង់ចាមបានអ៊ីមកចូលក្នុងសាសនាហ្នឹងហាសបន្ទាប់មកអ៊ីចូលរហូតហ្នឹង។

ក៖ អញ្ចឹងចង់សួរអ៊ីមានបងប្អូនប៉ុន្មាននាក់ដែលអ៊ី?

ខ៖ អី...បងប្អូនអ៊ីច្រើនហាសបងប្អូនបង្កើតអ៊ីមាន៨នាក់ តែគេយកទៅសម្លាប់ជំនាន់ប៉ុល
ពតអស់៤គ្រួសារសរុបទាំងបងថ្លៃទាំងបងបង្កើតហើយទាំងឪពុកមួយទៀតទាំងកូនដប់
ប្រាំមួយនាក់ទៀតវាស្មើម្តែប្រាំនាក់។

ក៖ ដល់ពេលអញ្ចឹងបងប្អូនដែលគាត់ស្លាប់អស់ប្អូននាក់ហ្នឹងកាលគាត់ស្លាប់គាត់អាយុប៉ុន្មាន
ដែលអ៊ី?

ខ៖ មិនដឹងគាត់អាយុប៉ុន្មានទេគាត់ប្រហែលជាហាជាងហុកអីទៅហើយយ៉ាងបើគាត់អាយុ
ច្រើនៗដែលហ្នឹង។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អ៊ីមិនដឹងឆ្នាំទេតែបើប្អូននឹងឆ្នាំឥឡូវវាចូលប៉ែតជាងហើយ បងទីមួយប្រហែលជាខ្លង់

ប៉ែតប្រាំ ប៉ែតប្រាំមួយហើយបងទីពីរប្រហែលប៉ែតគត់ បងទីបីប្រហែលជាចិតសិបប្រាំបួន បង
ទីបួននៅនេះប្រហែលជាចិតសិបប្រាំ អញ្ចឹងបងដែលទៅហ្នឹងប្រហែលជាចិតសិបបី។

ក៖ អញ្ចឹងអី...គាត់ស្លាប់ហ្នឹងគឺប៉ុលពតគាត់យកទៅសម្លាប់ចោល?

ខ៖ ប៉ុលពតយកមកសម្លាប់ចោលហ្នឹងមួយគ្រួសារហ្នឹងមួយឡានល្មម ហើយអ៊ុកាលណាបាន
ជានៅបងប្អូនប្អូននាក់តែបងប្អូនអ៊ុកបែកគ្នាខ្លះ ខ្លះទៅគេយកមកធ្វើចល័តនៅឯភ្នំដីទៅបងប្រុស
មួយទៀតរត់ទៅនៅស្រុកគេឆ្ងាយហើយបងស្រីមួយទៀតរត់មកនៅចម្ការលើទៅអ៊ុកនៅតែពីរ
នាក់ម៉ែកូនជំនាន់ប៉ុលពតហើយអ៊ុកាលនោះអាយុក៏មិនមែនច្រើនដែលអាយុដប់ឆ្នាំជាងហ្នឹង
ដប់បួនឆ្នាំអី។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងអ៊ុកជាកូនទីប៉ុន្មានដែលអ៊ុក?

ខ៖ អ៊ុកពៅគេបង្អស់។

ក៖ អូ...កូនពៅ?

ខ៖ ហ្នឹងហ៊ីអ៊ុកកូនពៅគេ។

ក៖ អញ្ចឹងអ៊ុកអាចរៀបរាប់ឈ្មោះប្អូនតាំងពីបងទីមួយរហូតមកដល់អ៊ុក?

ខ៖ អ៊ុករៀបរាប់បាន បងទីមួយប្តីគាត់ឈ្មោះជុំ ចាន់ ប្រពន្ធឈ្មោះឡោ យន។

ក៖ ចាស!

ខ៖ បងទីពីរប្តីឈ្មោះឡើ លឹម ប្រពន្ធ ខួន ខែម បងទីបីប្តីគាត់ឈ្មោះដូរ ងារ ប្រពន្ធគាត់ឈ្មោះ
ខួន យឹម។

ក៖ ចាស!

ខ៖ បងទីបួនប្តីគាត់ឈ្មោះនីត សារឿន ប្រពន្ធគាត់ឈ្មោះខួន យាន ទាំងអស់ទាំងប្តីទាំងប្រពន្ធ
វាប្រាំបីនាក់ហើយណាស់។

ក៖ ហើយចុះដល់ពេលកូនទីប្រាំ?

ខ៖ ហើយឪពុកអ៊ុកមួយទៀតព្រមទាំងឪពុកអ៊ុកមួយទៀត ឪពុកអ៊ុកឈ្មោះខួន ឡោជាឪពុក។

ក៖ ចាស!

ខ៖ រាប់ហ្នឹងអស់ហើយនៅតែក្លាយៗទេ ក្លាយទីមួយ...។

ក៖ អញ្ចេះមិញអ៊ីចាប់បងប្អូនប្រាំបីនាក់ហីអ៊ី អញ្ចឹងអ៊ីរៀបរាប់ឈ្មោះបានតែប្រាំ។

ខ៖ នេះអ៊ីរៀបរាប់បានតែអ្នកស្លាប់ទេណាស់។

ក៖ អត់ទេចង់ឱ្យរៀបរាប់បងប្អូនទាំងអស់ហ្នឹងហាស។

ខ៖ បងប្អូនទាំងអស់?

ក៖ ចាសបងប្អូនទាំងអស់ហាស។

ខ៖ បងប្អូនបង្កើតអ៊ីទី១ ខ្លួន យន ទី២ខ្លួន ខែម ទី៣ខ្លួន យឹម ទី៤ខ្លួន យាន ទីប្រាំខ្លួន លាង ប្រាំមួយខ្លួន ឡា ទី៧ខ្លួន សារុននោះនៅសៀមរាប ទី៨អ៊ីហ្នឹងខ្លួន សារៀន។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងចង់សួរអ៊ីដែលថាតាំងពីតូចមកអ៊ីមានការចងចាំអ្វីខ្លះជាមួយបងប្អូនអ៊ីហាស ដូចមានអនុស្សាវរីយ៍អ្វីជាមួយគ្នាខ្លះអ៊ី?

ខ៖ អ៊ីមានចងចាំតែកាលជំនាន់ប៉ុលពតហ្នឹងអ៊ីជំនាន់ប៉ុលពតហ្នឹងវាកំសត់ហួសពីការ កំសត់ហើយនៅជាមួយបងប្អូនច្រូតកាត់នៅហ្នឹងអ៊ីទៅឃ្វាលគោទៅត្រលប់មកវិញគេយកបង ប្អូនទៅសម្លាប់ចោលហើយរស់នៅតែពីរនាក់ម៉ែកូនហ្នឹង ជំនាន់ប៉ុលពតអ៊ីសន្លប់តាំងពីម៉ោង៧ ល្ងាចទល់ម៉ោង៧ព្រឹកបានអ៊ីដឹងខ្លួន?

ក៖ ពេលណាចីបានសន្លប់អ៊ី?

ខ៖ បើអត់មានបាយញ៉ាំផង។

ក៖ អូ...

ខ៖ អ៊ីហូបដំឡូងតែមួយជំរុចទៅអាដំឡូងមួយដុំហ្នឹងអត់ហ៊ានហូបខ្លួនឯងទុកឱ្យម្តាយដល់ អញ្ចឹងអ៊ីអត់មានហូបអីទាំងអស់អ៊ីហូបតែទឹកទទេទឹកអញ្ចឹងទៅហើយជួនកាលដើមប្រាចយើង ហ្នឹងទំពារលេបៗទៅ រាល់តែថ្ងៃជួនកាលបានហូបជួនកាលអត់ស្រុកអ៊ីហ្នឹងតឹងហាសតឹងមែន ទែនហ្នឹងជំនាន់ប៉ុលពតហាសដំឡូងមួយដុំប៉ុននេះទេប្រហែលប្រវែងហ្នឹងគេឱ្យតែមួយដុំហ្នឹង ទេ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អញ្ជឹងលែឱ្យម្តាយទៅខ្លួនឯងសន្តប់។

ក៖ អូ...

ខ៖ រួចពីហ្នឹងមកទៅមកដល់ឆ្នាំ៧៩នេះបានអ៊ីច្នៃបន្តិចមិនធ្ងន់ណាស់ណាទេធ្ងន់គ្រាន់ថា
បងប្អូនមកជុំគ្នាមានបងមានប្អូនទៅណាស់ នៅសល់បងប្អូនប្អូននាក់រាល់ថ្ងៃហ្នឹងអ៊ីនៅសល់
បងស្រីមួយហើយនឹងអ៊ីមួយទៀតស្រីពីរប្រុសពីរតែបងប្រុសអ៊ីប្អូនទៅជាលោកសង្ឃហើយ
ឥឡូវគាត់ប្អូនហើយ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ គាត់អាយុច្រើនហើយគាត់ជិត៨០ហើយហ្នឹង។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ហើយអ៊ីចេះតែរកទៅរហូតទាល់តែដាច់ឆ្នាំប្រហែលជា៨៩ហ្នឹងចុង៨៩ហ្នឹងអ៊ីបានអាយុដប់
ប្រាំមួយឆ្នាំអ៊ីការ។

ក៖ អូ...

ខ៖ ហ្នឹងហ៊ីអ៊ីការទៅក៏ចេះតែរកស៊ីរហូតទល់មកដល់ឆ្នាំ២០០២ ២០០៣ហ្នឹងដកស៊ីគាត់មកពី
អាមេរិកគាត់និយាយពីក្តីជំនឿអីៗទៅក៏អ៊ីទុកផ្ទះចោលមកនៅនេះលក់ផ្ទះលក់អីអស់ទៅយក
លុយសងគេអស់អ៊ីមកនេះអ៊ីចូលនៅហ្នឹងរហូតទល់សព្វថ្ងៃហ្នឹង។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ហើយអ៊ីបាតដៃទទេមកដល់នេះគ្មានទេកូនអើយរកតែបាយហូបមិនបានទេបើលក់ផ្ទះហ្នឹង
បានលុយ៣០០០ជាងហ្នឹងគ្រាន់តែសងគេមិនគ្រប់ផងជំពាក់គេនោះ ជំពាក់គេច្រើនយើងចេះ
តែខ្ចីគេណាមួយម្តាយចាស់ ម្តាយទាំងសងខាងទាំងម្តាយក្មេកទាំងម្តាយបង្កើតទៅអត់មានអី
មើលគាត់អញ្ជឹងចេះតែខ្ចីលុយគេចង់ការគេអញ្ជឹងខ្ចីខាងនេះទៅយកមកព្យាបាលគាត់បន្តិច
ខាងនោះទៅយូរៗបំណុលកាន់តែកើនហាស។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ហ្នឹងហ៊ីដល់ពេលកាន់តែកើនអ៊ីលក់ផ្ទះនៅនោះសងគេអស់ទៅអ៊ីមកនេះបាតដៃទទេមាន
តែលុយ៨០០០ធ្វើសោហ៊ុយអស់សល់លុយប្រាំពាន់។

ក៖ ចាស!

ខ៖ មិនមែន៨០០០ដុល្លារទេណាស់៨០០០លុយខ្មែរ រួចទៅអ៊ុកនៅហ្នឹងទៅហើយអ៊ុកមិនដែល គិតអីទើងតែថាពេលថ្ងៃអាទិត្យទៅព្រះវិហារៗលែងខ្វល់ពីរឿងទ្រព្យសម្បត្តិអីទៀតបើវាអស់ ហើយអស់រលីងហើយអត់មានអីផង។

ក៖ ចាស!

ខ៖ យើងចេះតែទៅរហូតទល់ឥឡូវហ្នឹងបានទ្រង់ផ្តល់ពរជ័យទៅក៏អ៊ុកបានមានផ្ទះអញ្ចឹងបានអ៊ុក នៅតែមានសេចក្តីជំនឿមិនថយទេព្រោះទ្រង់ផ្តល់ឱ្យអ៊ុកបានច្រើន។

ក៖ ហើយមួយទៀតចង់សួរកាលនៅពីក្មេងអ៊ុកចូលចិត្តលេងអីប្លុកធ្វើអីខ្លះជាមួយបងប្អូនកាល នៅពីក្មេងហាអ៊ុក?

ខ៖ បងប្អូនអ៊ុកគាត់ធំៗទៅដូចថាអ៊ុកដឹងក្តីមកបងប្អូនគាត់ធំៗទៅនៅតែបងស្រីហ្នឹងលេងតែពីរ នាក់បងប្អូនហ្នឹងលេងតែឡូកឡូហ្នឹងគ្មានស្តីទេពីនាក់បងប្អូនលេងតែឡូកឡូទល់ៗល្ងាចរួចពី ហ្នឹងទៅឃ្នាលគោរួចត្រឡប់មកវិញលេងទៀតហើយអ៊ុកអត់ចេះទាស់គ្នាទេពីរនាក់បងប្អូន ហ្នឹងបើគេស្លាប់អស់ហើយនៅតែពីរនាក់បងប្អូនស្រីៗហ្នឹងតែឥឡូវក្លាយស្គាល់ទេម៉ាកអែលខើរ វៃគ្នានោះ?

ក៖ អី...អត់ផង។

ខ៖ គាត់ឥឡូវនៅសៀមរាបឥឡូវទ្រង់ផ្តល់ពរជ័យគាត់ក៏គ្រាន់បើដែល។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងចង់សួរបងប្អូនអ៊ុកដែលនៅរស់ទាំងប្អូននាក់ហ្នឹងឥឡូវគាត់នៅខេត្តណាខ្លះ?

ខ៖ គាត់នៅខេត្តកំពង់ចាមទាំងអស់។

ក៖ គាត់នៅកំពង់ចាមទាំងអស់ទាំងប្អូននាក់មែនអ៊ុក?

ខ៖ ប្អូននាក់ តែគ្រាន់ថាបងទីមួយឥឡូវហ្នឹងបងហ្នឹងទៅជាទីមួយវិញហាសបងទី៤ហ្នឹងវាទៅ ជាទី១វិញហើយ បងទី១គាត់បូសចាលោកសង្ឃ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ហ្នឹងហើយៗទី២គាត់រទ្រេតហើយនៅទល់ខ្នងគ្នាផ្ទះខាងនេះ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ហើយបងទី៣នៅសៀមរាបមួយស៊ីស្ទើរវត្តហ្នឹង។

ខ៖ ហ្នឹងហើយ រួចទី៤អ៊ីហ្នឹងហ្នឹង។

ក៖ ចាសហើយមួយទៀតចង់សួរអ៊ីពីឪពុកម្តាយៗអ៊ីឈ្មោះអីដែល?

ខ៖ ឪពុកអ៊ីឈ្មោះខ្លួន ឡោ ម្តាយអ៊ីឈ្មោះម៉ូរ ចាន់។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងអី...ឪពុកអ៊ីគាត់នៅរស់ដល់សព្វថ្ងៃឬក៏...?

ខ៖ គាត់ស្លាប់ជំនាន់ប៉ុលពតបាត់ហើយគាត់ស្លាប់មុនប៉ុលពតទៀត។

ក៖ ដល់ពេលគាត់ស្លាប់គាត់អាយុប៉ុន្មានអ៊ីចាំអត់?

ខ៖ គាត់ស្លាប់ហ្នឹងអាយុប្រហែលជា៧០ អីហើយមើលទៅបើមិនអញ្ចឹងហុកជាងអីហ្នឹងព្រោះ កាលនោះគេចាប់ខ្លួនគាត់យកទៅសម្លាប់អ៊ីអត់ដឹងផងកាលណាគេមកចាប់ខ្លួនគាត់នៅឆ្នាំ ៧០គត់ទម្លាក់គ្រាប់បែកហ្នឹងគេទម្លាក់គ្រាប់បែកនៅភូមិជើងព្រៃហ្នឹងទម្លាក់ទៅអ៊ីនៅតែម្នាក់ ឯងនៅក្នុងផ្ទះហ្នឹងហើយទៅម្តាយអីទៅច្រូតអស់ទៅឪពុកគាត់រត់មិនដឹងរត់ពីត្រឹមណាមកទេ បែបមកពីកំពង់ចាមមើលទៅហើយកាត់រត់ទៅយកអ៊ីនៅក្នុងភ្លើងកំពុងតែឆេះហ្នឹងហើយអ៊ីអត់ មានអារទេមានតែខោលីអូមួយហ្នឹងបើអ៊ីតូចមួយអាយុប្រហែលជា៤ឆ្នាំជាងហ្នឹងអត់ទាន់បាន ប្រាំឆ្នាំផងហ្នឹងហើយទៅឪពុករត់ទៅអាបអ៊ីយកទៅៗរហូតទៅភូមិគេហៅភ្នំវិហារ ទៅដល់ភ្នំ វិហារហ្នឹងក៏ឪពុកក៏ដេកលើយឿនវិហារលោកហ្នឹងទៅហើយគាត់ដេកទៅដាក់អ៊ីពីលើទ្រូងៗ ទៅពេលអ៊ីដឹងខ្លួនគេចាប់ឪពុកបាត់អ៊ីអត់ដឹងរហូតទល់សព្វថ្ងៃ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អ៊ីក្រាបនៅលើទ្រូងគាត់អ៊ីដេកលក់ហើយណាស់ហើយទៅក៏ព្រាត់។

ក៖ អញ្ចឹងអត់មានអ្នកណាដឹងថាគាត់គេចាប់ឬក៏ម៉េច?

ខ៖ ដឹងថាគេចាប់ឪពុកហើយតែអ៊ីក្រោកឡើងដឹងតែស្រែករកឪពុកហាស។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អ៊ុំស្រែករកឪពុកអ៊ុំម៉ែទៅណាអ៊ុំស្រែករកឪពុកព្រោះអ៊ុំអត់ដែលបែកពីឪពុកអ៊ុំទេទៅណាក៏ឪពុកពរអ៊ុំទៅដែរទោះបីគាត់ទៅខេត្តណាក៏គាត់អត់ដែលទុកអ៊ុំចោលដែរ ដល់ពេលអ៊ុំដឹងខ្លួនឡើងបាត់ឪពុកអ៊ុំស្រែករកហើយម្តាយអ៊ុំសន្លប់។

ក៖ ចាស!

ខ៖ គាត់ស្រែកយំថាកូនកុំយំពុកគេចាប់ខ្លួនបាត់ហើយកុំយំកូនប្រឹងប្រែងទៅរួចពីហ្នឹងទៅអ៊ុំដើរតាំងពីភ្នំវិហារហ្នឹងរហូតមកដិះឡានមកកំពង់ចាមវិញនៅឆ្នាំ៧០គត់ដល់ត្រឹមកន្លែង៨៨កាលហ្នឹងគេដេញបាញ់ទាំងឡានហ្នឹងម្តងទៀត តែម្តាយអ៊ុំគាត់ថាក្រាបកូនក្រាបឡានកុំឈប់បើកទៅងាប់ត្រឹមណាចោលត្រឹមហ្នឹងក៏មកដល់កំពង់ចាមរួចគេជំលៀសពីកំពង់ចាមទៅវិញដដែល។

ខ៖ អ៊ុំព្រាឪពុកអញ្ជឹងអ៊ុំមិនចង់និយាយពីរឿងឪពុកអ៊ុំទេ អ៊ុំអត់បានប្រាំឆ្នាំទេកូនអ៊ុំស្គាល់ឪពុកអ៊ុំស្គាល់តិចណាស់ អ៊ុំចាំថាពេលដែលដេកទៅគាត់សួរថាមីតូចកូនឯងឃ្លានអី ខ្ញុំអត់ឃ្លានអីផងពុករួចទៅអ៊ុំចាក់ច្រមុះគាត់ចាក់ភ្នែកគាត់ហើយគាត់ថាមីតូចលេងតែចាក់ភ្នែកពុកអញ្ជឹងកូនកុំចាក់មើលកូនឯងរើសម៉ែសប្រយ័ត្នពុកវីហាសទៅក៏ខឹងអ៊ុំចិត្តច្រើនអ៊ុំខឹងអ៊ុំក្រាបតោងកគាត់ក៏ដេកលក់តាំងពីហ្នឹងមកបាត់ឪពុកទល់រាល់ថ្ងៃ។

ក៖ អញ្ជឹងដល់ពេលម្តាយអ៊ុំគាត់អាយុប៉ុន្មានដែរគាត់នៅរស់ដល់ឥឡូវ?

ខ៖ គាត់ស្លាប់បាត់ហើយបើនៅដល់សព្វថ្ងៃហ្នឹងអាយុគាត់ជាង១០០ហើយម្តាយអ៊ុំ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ បើគ្រាន់តែអ៊ុំពៅគេផងអាយុហុកសិបហើយហ្នឹង។

ក៖ អញ្ជឹងកាលគាត់ស្លាប់ហ្នឹងគាត់ស្លាប់អាយុប៉ុន្មានអ៊ុំ?

ខ៖ គាត់ស្លាប់កាលនៅអាយុ៨១។

ក៖ គាត់អាយុ៨១អ៊ុំ?

ខ៖ ហ្នឹងហើយគាត់ស្លាប់៨១។

ក៖ អញ្ជឹងអី...គាត់ស្លាប់នៅឆ្នាំណាអ៊ុំចាំអត់?

ខ៖ គាត់ស្លាប់នៅឆ្នាំ៩៧។

ក៖ ឆ្នាំ១៩៩៧មែនអ៊ី?

ខ៖ ហ្នឹងហើយ៩៧នេះ។

ក៖ ហើយដល់ពេលអញ្ជឹងអ៊ីអាចដឹងអត់ថាឪពុកអ៊ីគាត់មានស្រុកកំណើតនៅស្រុកណា?

ខ៖ ស្រុកកំណើតនៅជាមួយគ្នាស្រុកតែមួយស្រុកបាធាយហ្នឹងទាំងអស់។

ក៖ ចុះម្តាយវិញ?

ខ៖ ម្តាយក៏ស្រុកបាធាយ។

ក៖ ហើយដល់ពេលអញ្ជឹងចង់ឱ្យអ៊ីនិយាយរៀបរាប់ពីឪពុកអ៊ីថាគាត់ជាមនុស្សបែបណាជាមនុស្សកាចឬក៏ជាមនុស្សស្អាត?

ខ៖ គាត់ស្អាតណាស់ស្អាតហើយគាត់ស្គាល់ខុសស្គាល់ត្រូវគាត់មនុស្សរបៀបបុរាណតាំងពីជំនាន់ជ័យវ្មែនហើយកម្ពស់គាត់ខ្ពស់ណាស់គាត់ខ្មែរក៏ពិតមែនតែច្រមុះគាត់ក្តោងហើយគាត់កម្ពស់ពីរម៉ែត្រពីតឹកកម្ពស់គាត់។

ក៖ អូ...ខ្ពស់ហាសណា។

ខ៖ កម្ពស់គាត់នៅប្រទេសកម្ពុជាមានតែលោកទីហ្គោលទេដែលលើសគាត់ពីរតឹកគឺគាត់ខ្ពស់ជាងគេទាំងអស់។

ក៖ អូ...ខ្ពស់ហា។

ខ៖ បើអ៊ីនិយាយថាឪពុកខ្ពស់ហើយអ៊ីទាបអញ្ជឹងគេអត់ជឿទេឆ្ងាយពីគ្នាណាស់អ៊ីពីរតបានស្មើគាត់។

ក៖ អញ្ជឹងប្រហែលអ៊ីកាត់ទៅខាងម្តាយទេដឹងអ៊ី?

ខ៖ អត់ទេម្តាយអ៊ីក៏ខ្ពស់ដែរ តែកាត់ទៅម្តាយមីងខាងប្អូនម្តាយរបស់អ៊ី។

ក៖ អូ...

ខ៖ បើបងប្អូនបង្កើតឪពុកអ៊ីខ្ពស់ៗទាំងអស់។

ក៖ ហើយចុះម្តាយវិញអ៊ីគិតថាគាត់ជាមនុស្សបែបណា?

ខ៖ បើអ្វីពេញគេហើយអ្វីដឹងមកគាត់ចាស់ណាស់ទៅហើយឃើញតែគាត់ធ្វើសមាធិកម្មដ្ឋានគាត់ធ្វើតែកម្មដ្ឋានហ្នឹង គាត់ទៅតែបំពេញធម៌អត់ដែលឃើញគាត់រកអីផងអ្វីដឹងក្តីមកអត់ដែលឃើញគាត់រកអីសោះឃើញតែគាត់ទៅវត្តហើយគាត់ធ្វើខាងឆ្មបពីដើមគាត់ធ្វើឆ្មបគាត់អត់មានរកអីទេហើយដាច់ប៉ុលពតមកជំនាន់៧៩អ៊ុំមកនៅក្រោយអូសស្តុនេះក្រោយ៧មករានេះផ្ទះអ៊ុំនៅក្រោយ៧មករានេះអ៊ុំឃ្វាលតែម្តាយរបស់អ៊ុំដេញចាប់មួយថ្ងៃៗសឹងតែមិនបានធ្វើអីទេ ហ្នឹងចៃម៉ាចអីដេញតែចាប់ដីដូនបើប្តីគាត់មួយអត់មានឆ្អឹងកាន់ទេកូនគាត់បួនទាំងកូនប្រសារប្រាំបីចៅដប់ប្រាំមួយទៀតទាំងអស់ម្តែប្រាំអត់មានឆ្អឹងកាន់ទេហើយដល់ពេលដាច់ប៉ុលពតមកគាត់ទៅជារង្វងដើរតែយំដើរតែស្រែកហើយកូនដេញចាប់គាត់រង្វងទៅអញ្ជឹងទៅណាស់។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អញ្ជឹងអ៊ុំដើរឃ្វាលម្តាយទឹកភ្នែករហូតទាល់តែគាត់ស្លាប់ៗនៅឆ្នាំ៩៧ កំសត់ណាស់អ៊ុំដើរតូកំសត់មែនទែនអញ្ជឹងបានពេលសម្ភាសអ៊ុំហ្នឹងអ៊ុំទប់ខ្លះបើតាមតែសាច់រឿងអ៊ុំជួបកំសត់ណាស់មួយជីវិតអ៊ុំៗអត់ដែលចង់បានទ្រព្យសម្បត្តិអីទេអ៊ុំជាតិណាៗសុំកុំឱ្យវេទនាដូចជាតិនេះបើមានជាតិមុខជាតិក្រោយមែនសុំកុំឱ្យខ្ញុំវេទនាព្រាត់ឪពុកព្រាត់ម្តាយ បងប្អូនទាំងស្រស់ៗ។

ក៖ ហើយចង់សួរអ៊ុំៗធ្លាប់មានរឿងអ្វីចង់ចាំឬក៏មានអនុស្សាវរីយអីជាមួយឪពុកម្តាយដែលអ៊ុំចង់ចាំហាអ៊ុំ?

ខ៖ រឿងឪពុកម្តាយដែលបែកគ្នាដែលគេចាប់ឪពុកទៅអ៊ុំកំសត់ដើរជាមួយម្តាយដើរកាត់វាលកាត់ព្រៃហ្នឹងរហូតមកដល់ជំនាន់ប៉ុលពតគេយកបងៗទៅសម្លាប់ទៀតហើយអ៊ុំនៅតែពីរនាក់ម៉ែកូនហើយម្តាយចាស់អាយុចិតសិបជាងប៉ែតសិបហើយហ្នឹងចាស់មែនទែនហើយអ៊ុំនៅតូចមួយអ៊ុំអាយុមិនទាន់បាន១៤ឆ្នាំផង ពេលទៅធ្វើការជាមួយគេហើយពេលត្រលប់មកវិញអ៊ុំទៅជីកដំឡូងទៅឃ្វាលគោផងទៅជីកដំឡូងយកមកស្សោរបើបានបួនប្រាំដុំទៅយកមកទុកឱ្យម្តាយពិសារបីដុំទៅខ្លុងងហូបតែពីដុំទេកុំឱ្យច្រើនពេកព្រោះម្តាយខ្លិនឈឺហើយដើរអត់រួចទៀតខ្លិននៅលើផ្ទះទៀតកាលជំនាន់ប៉ុលពតម្តាយអ៊ុំខ្លិននៅលើផ្ទះរហូតទាល់តែដាច់ប៉ុលពតហើយអ៊ុំទៅទិញខ្លាញ់គោយកមកស្សោឱ្យគាត់ពិសារហើយយកខ្លាញ់ៗលាបក្បាលដង្កង់គាត់ហើយគាត់ដើររួចរហូតទៅណាស់។

ក៖ ហើយអញ្ជឹងអ៊ុំស្គាល់ឈ្មោះដីដូនដីតារបស់អ៊ុំអត់តាហើយនឹងយាយហាស?

ខ៖ អ៊ីស្កាល់តា។

ក៖ អញ្ជឹងតាគាត់ឈ្មោះអីដែលអ៊ី?

ខ៖ តាខាងឪពុកឈ្មោះខ្លួនហើយយាយរបស់អ៊ីឈ្មោះផែង ខ្លួន ផែងហើយខាងម្តាយតាឈ្មោះ ម៉ូវយាយឈ្មោះល័ក្ខ ម៉ូវ ល័ក្ខ។

ក៖ ហើយចុះអ៊ីមានដឹងគាត់កើតឆ្នាំណាអីអត់អ៊ី?

ខ៖ អ៊ីអត់ដឹងអ៊ីកើតអត់ទាន់ផងបើគិតជាអាយុគាត់បើតាខាងឪពុកអ៊ីបើគិតជាអាយុគាត់ពីរយ ហាសិបឆ្នាំបាត់ហើយហ្នឹងអ៊ីធ្វើម៉េចកើតទាន់បើបងទី៣ទី៤គេកើតមិនទាន់ផងគេអាយុ៧០ ហើយចុះអ៊ីទៀតអ៊ីកើតមិនទាន់ទេ។

ក៖ ហើយចុះមានដឹងអ្វីខ្លះពីជីដូនជីតារបស់អ៊ីដែរអត់ធ្លាប់មានលឺរឿងគាត់ដែលអត់?

ខ៖ អ៊ីដូចអត់ដែលលឺអីទេព្រោះមនុស្សជំនាន់ដើមដូចជីតាអ៊ីអីសុទ្ធតែមនុស្សជំនាន់ជ័យវ័ន មិនធម្មតាទេគាត់ ខ្ពស់ៗហាធំៗហាតារបស់អ៊ីសុទ្ធតែ២ម៉ែត្រ មួយម៉ែត្រកៅអី។

ក៖ អូ...ខ្ពស់ហា។

ខ៖ ខ្ពស់ៗហាសដល់ពេលមកដល់អ៊ីនេះវាដាច់ពីគាត់បាត់ហើយប្រាប់គេក៏គេអត់ជឿដែរ។

ក៖ អញ្ជឹងអី...អ៊ីមានសាច់ញាតិទៅរស់នៅក្រៅប្រទេសអីដែរអត់អ៊ី?

ខ៖ អ៊ីមានរស់នៅអាមេរិកនៅកាលីហ្វ័រញ៉ា នៅឡូសអែនដេឡែស។

ក៖ ត្រូវជាអីដែរអ៊ី?

ខ៖ ត្រូវជាជីដូនមួយបង្កើតហ្នឹងអ៊ីហើយគាត់មានតែម្នាក់ឯងគត់ ម្តងរបស់ម្តាយអ៊ីហ្នឹងកូនគាត់ មួយនោះឈ្មោះស្រីហោងឈ្មោះកំណើតរបស់គាត់ឈ្មោះម៉ែន សិរី តែជំនាន់ប៉ុលពតហ្នឹងគាត់ បានរត់ចេញពីប្រទេសកម្ពុជាទៅថៃគាត់រត់ទៅមួយកំប៉ាល់គេលិចស្លាប់ទាំងអស់រស់តែគាត់ ម្នាក់ គាត់ឈ្មោះម៉ែន សិរីតែគាត់ប្រែឈ្មោះគាត់រាល់ថ្ងៃនៅអាមេរិកគាត់ដាក់សិរី ហោងវិញ ដោយសារគាត់ហោងដែលបានរស់អញ្ជឹងគាត់ដាក់សិរី ហោងរាល់ថ្ងៃហ្នឹង។

ក៖ ហើយអញ្ជឹងចង់សួរឈ្មោះប្តីអ៊ីឈ្មោះគាត់ឈ្មោះអីអ៊ី?

ខ៖ ឈ្មោះអ៊ីល សាវ៉ាន។

ក៖ ហើយអ្វីមានចាំអត់ពេលអ្វីរៀបការនៅថ្ងៃខែឆ្នាំណាអី?

ខ៖ អើយ...ឆ្នាំទីប៉ុន្មានទេឆ្នាំរកដឹងតែឆ្នាំខ្មែរ។

ក៖ អត់ចាំឆ្នាំពេលអ្វីរៀបការអត់ចាំហេតុអី?

ខ៖ អត់ចាំ។

ក៖ អញ្ចឹង....

ខ៖ អ្វីរៀបការហ្នឹង១៩៧៩ អ្វីការនៅឆ្នាំ១៩៧៩តែរកនឹកខែមិនដឹងខែអីខែយើងខែពិសាខខែអី។

ក៖ ខ្ញុំអត់ដឹងដែល។

ខ៖ យើងឥឡូវនេះខែប៉ុន្មានខែ៨ហេស?

ក៖ ឥឡូវខែ៩។

ខ៖ ខែ៩អាស្រាពខែ១០កទ្របុទខែ១១អស្សុជខែ១២កក្កិកខែធ្នូត្រូវហីកក្កិក។

ក៖ អត់អីទេអ្វីបើអត់ចាំខែក៏អត់អីដែលអ្វី។

ខ៖ ខែ៤។

ក៖ ខែ៤?

ខ៖ អី...ខែចូលឆ្នាំត្រូវហីខែពិសាខ។

ក៖ ហើយពេលអ្វីរៀបការហ្នឹងឪពុកម្តាយអ្នករៀបចំឱ្យឬក៏អ្វីរៀបការដោយស្រឡាញ់ខ្លួនឯង?

ខ៖ អូ...អត់ទេអ្វីអត់ចេះស្រឡាញ់ទេម្តាយរបស់អ្វីទាំងខាងប្តីទាំងខាងអ្វីហ្នឹងដណ្តឹងមានស៊ីស្តា ភ្ជាប់ពាក្យ កាលណាខែ១៩៧៩ហ្នឹងគេអត់មានការអីទេការបាយមួយឆ្នាំៗដាំទៅហូបរួម ទាំងអស់គ្នាទៅកូចដៃអញ្ចឹងទៅអត់មានទាំងភ្លេងផងកាលណាតែការអ្វីត្រឹមត្រូវហាស ដោយសារត្រឹមត្រូវជាងគេព្រោះអីបងប្អូនខាងប្តីអ្វីហ្នឹងគាត់ជាអាឃែៗស្មៀន ឈៀងហាស។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អាឃែៗស្មៀន ឈៀងហ្នឹងហើយនឹងឪពុកមារបស់អ្វីហ្នឹងគាត់ពួកម៉ាកគ្នាពីសង្គមចាស់

ឪពុកមានឈ្មោះស្មៀន សារីមសួរប៉ារបស់ក្មួយក៏ស្គាល់ដែរ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ស្មៀន សារីមហ្នឹងគាត់អ្នកចម្រៀងលេខមួយប្រចាំខេត្តកំពង់ចាម អញ្ចឹងពួកម៉ាកគាត់អ្នក
ភ្លេងអញ្ចឹងដល់ពេលការអ៊ុំគាត់ទៅយកស្មៀន ឈៀងអីហ្នឹងមកលេងអាម៉ែចាប់ពីថ្ងៃការអ៊ុំ
ហ្នឹងទៅអាម៉ែស្មៀនឈៀងកើតចាប់ទីការអ៊ុំហ្នឹងហ្នឹង។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ការអ៊ុំហ្នឹងការដុះអង្ករទេមនិយាយទៅថ្ងៃទីកដោះដូរអង្ករទេ។

ក៖ អញ្ចឹងថ្ងៃបណ្តារការដូរអង្ករ?

ខ៖ ដូរអង្ករទេអង្ករ១០០គីឡូថ្ងៃជាងគេហើយណាស់បងៗអ៊ុំ ដីដូនមួយៗអីគេការគេដូរអង្ករដែរ
តែ២០គីឡូអីទៅថ្ងៃទីកដោះគេៗដូរ២០គីឡូ ៣០គីឡូទេអ៊ុំហ្នឹងថ្ងៃជាងគេផ្អើលគេផ្អើលឯង
ហើយបាន១០០គីឡូអង្ករ។

ក៖ ហើយដល់ពេលមុនអ៊ុំការមានដែលបានជួបអ៊ុំប្រុសអីដែលអត់?

ខ៖ បើនៅស្រុកជាមួយគ្នាគាត់ទើបមកពីធ្វើទំពកាលជំនាន់ប៉ុលពតមកបានប្រហែលជាកន្លះ
ខែការជាមួយអ៊ុំហ្នឹង។

ក៖ អូ...

ខ៖ តែគ្រាន់ថាស្គាល់គ្នាពីតូចៗអញ្ចឹងហាណាស់ដល់ពេលធំៗអត់ស្គាល់គ្នាស្រាប់ស្គាល់គ្នាថ្ងៃ
ការហ្នឹង។

ក៖ ហើយមួយទៀតចង់សួរអ៊ុំៗចេះភាសាអីខ្លះអ៊ុំ?

ខ៖ អ៊ុំចេះតែខ្មែរទេ។

ក៖ អញ្ចឹងអ៊ុំរៀនបានដល់ថ្នាក់ណាដែរអ៊ុំ?

ខ៖ អ៊ុំរៀនកាលសង្គមអ៊ុំនៅតូចពេករៀនបានបីថ្នាក់រៀនត្រឹមថ្នាក់ទី១០ កាលណាងគេរាប់ពី១២
១១ ១០ចេញពីថ្នាក់ទី១គឺគ្រូហើយសម័យដើមណាងនោះ។

ក៖ ហើយអ៊ុំរៀននៅសាលាណាដែរ?

ខ៖ អ៊ីរៀនសាលាដីដុះ។

ក៖ អូ...សាលាដីដុះ។

ខ៖ ហ្នឹងហើយ។

ក៖ ហើយចង់សួរមួយទៀតជីវិតអ៊ីតាំងពីក្មេងរហូតមកដល់ឥឡូវអ៊ីយើញថាមានការផ្លាស់ប្តូរដែរអ៊ី?

ខ៖ អា រឿងផ្លាស់វាចេះតែផ្លាស់ហើយក្នុងយើងពីមុនយើងជាកូនក្មេងដល់ឥឡូវយើងជាម្តាយគេឥឡូវយើងជាជីដូនគេទៀតអញ្ចឹងវាកាន់តែផ្លាស់ធ្ងន់ជាងមុនទៀតការគិតការគ្រប់គ្រងនៅក្នុងក្រុមគ្រួសារយើងធ្វើយ៉ាងម៉េចកុំឱ្យកូនប៉ះទង្គិចគ្នាយើងត្រូវធ្វើយ៉ាងម៉េចផ្តល់ជាអាហារតាំងពីដើមមកដើម្បីកូនយើងឱ្យបានមានសុភមង្គលមានតម្រិះវិជ្ជាហើយដាស់តឿនវាត្រូវរកស៊ីនេះៗដើម្បីចិញ្ចឹមជីវិតអញ្ចឹងយើងជាម្តាយគេយើងជាជីដូនគេយើងត្រូវទទួលខុសត្រូវសព្វបែបយ៉ាងទាំងអស់ អញ្ចឹងយើងត្រូវធ្វើយ៉ាងម៉េចណែនាំកូនពន្យល់កូនឱ្យដើរផ្លូវដែលល្អផ្លូវដែលសុចរិត។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងអ៊ីចូលចិត្តច្រៀងចូលចិត្តរាំអីដែលអត់?

ខ៖ ហេ...ពីមុនមកដាច់ប៉ុលពតហ្នឹងរាំណាស់ដែលហ្នឹងបើមិនឃាត់រាំចង់រហូតខោហើយរាំអត់មានស្ត្រីទេជំនាន់នោះវីធុងទេណាស់។

ក៖ ចាស!

ខ៖ អត់មានស្ត្រីដូចសម័យនេះទេ។

ក៖ ហើយអ៊ីមានចេះលេងឧបករណ៍ភ្លេងអីអត់?

ខ៖ អ៊ីអត់មានចេះទេ។

ក៖ ហើយអី...កាលអ៊ីនៅតូចហាសផ្ទះអ៊ីមានលក្ខណៈម៉េចដែលអ៊ី?

ខ៖ ពិបាកហាសកាលពីអ៊ីនៅតូចបើផ្ទះអ៊ីមានច្រើនកន្លែងដែលហ្នឹង ផ្ទះនៅស្រុកឯងដឹងព្រៃហ្នឹងផ្ទះអ៊ីតូចប្រហែលជាពីមុខប្រាំម៉ែត្រទៅក្រោយប្រហែល៧ម៉ែត្រទេតែគ្រាន់ផ្ទះនៅកំពង់ចាមនោះផ្សេងផ្ទះនៅភ្នំពេញនោះផ្សេង។

ក៖ ហើយអី...ចង់សួរមួយទៀតអ៊ីរាល់ថ្ងៃកាន់សាសនាអីអ៊ី?

ខ៖ អ៊ីកាន់សាសនាគ្រិស្ត។

ក៖ អញ្ចឹងអី...ពេលក្រោយពីអ៊ីបានជឿមកជីវិតអ៊ីមានការផ្លាស់ប្តូរអីខ្លះអ៊ី?

ខ៖ ផ្លាស់ប្តូរថាមានពរជ័យទ្រង់បានផ្តល់ឱ្យអ៊ីមានសិរីសួស្តីហើយអ៊ីមិនដែលគិតអ្វីទេឥឡូវតាំងពីមានព្រះជាបង្អែកមកគឺអ៊ីពឹងតែលើព្រះគឺអ៊ីអត់មានពឹងអ្វីក្រៅពីព្រះទេបើសិនជាអ៊ីចង់បានអីមួយបើសិនជាទ្រង់ផ្តល់ឱ្យនឹងមានពរជ័យបើសិនជាទ្រង់មិនផ្តល់ឱ្យអ៊ីឃើញតែអត់ៗបានអ៊ីសង្ឃឹមទៅលើទ្រង់អ្នករៀបផ្លូវឱ្យអ៊ី។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងចង់ឱ្យអ៊ីប្រាប់ពីពេលដែលលំបាកបំផុតក្នុងជីវិតអ៊ីហាស?

ខ៖ លំបាកមានតែជំនាន់ប៉ុលពតហ្នឹងហើយដែលលំបាកខ្លាំងបំផុតអ៊ីព្រាត់ប្រាសបងប្អូនព្រាត់ប្រាសឪពុកជាទីស្រឡាញ់ដេកលើទ្រូងគាត់ហើយគេយកប្រឡេះទុកកូនដោយខ្លួនឪពុកដោយខ្លួនទៀតគេយកឪពុកទៅបាត់រហូតទាល់រាល់ថ្ងៃហ្នឹងដែលសោកសង្រេងជាងគេគឺឪពុកហ្នឹងហ្នឹង ម្តាយអ៊ីគាត់ស្លាប់ក៏ពិតមែនតែស្លាប់ដោយគាត់ឈឺនេះឪពុកនឹងកូនដេកឱបគ្នាគេបេះយកឪពុកទៅបាត់ហើយកូនយំស្រែករកឪពុករកដោយមិនដឹងរហូតទល់សព្វថ្ងៃហ្នឹង។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងពេលក្នុងជីវិតរបស់អ៊ីតើអ៊ីគិតថាពេលណាដែលសប្បាយបំផុតហាអ៊ី?

ខ៖ បើក្នុងខ្លួនអ៊ីអាណិតអ៊ីអត់ដែលសប្បាយផងចេះតែនឹកឃើញប្រវត្តិដើមជួរចត់មកអ៊ីមិនដែលសប្បាយដូចគេទេ។

ក៖ អញ្ចឹងបន្តទៀតអ៊ីអញ្ចឹងចង់សួរអ៊ីឆ្លងកាត់សម័យកាលណាខ្លះអ៊ី?

ខ៖ អ៊ីមានតែសម័យកាលមុនប៉ុលពតៗហ្នឹងកាលហ្នឹងទាហ៊ានហ្នឹងប៉ុលពត់ហើយមុនហ្នឹងទៀតទាហ៊ានមិនមែនជាប៉ុលពតទេជាខ្មែរសមុនប៉ុលពតទៀត រួចមកបានគេវ៉ៃពួកទាហ៊ានហ្នឹងដាច់ទៅបានមានប៉ុលពត។

ក៖ ចាស!

ខ៖ រួចពីប៉ុលពតហ្នឹងមកវាមួយជំនាន់ហើយណាស់វ៉ៃដាច់ទាហ៊ានទៅមួយជំនាន់ដល់ពេលដាច់ទាហ៊ានហ្នឹងចូលប៉ុលពតត្រូវមួយជំនាន់ទៀត ដល់មក៧៩នេះវាដាច់ប៉ុលពតទៀតឡើងបីជំនាន់។

ក៖ កាលនៅពីក្មេងចង់សួរដែលអ៊ីមានស្រមៃចង់ក្លាយជាអីអត់អ៊ី?

ខ៖ ចេះតែស្រមៃហើយកាលពីដើមស្រមៃថាឪពុកអ៊ុំគាត់ចេះតែថាមីស្រីតូចកូនឯងអនាគតកូន
ឯងចង់ធ្វើអីពុកស្រឡាញ់កូនឯងចង់ឱ្យកូនឯងរៀនឱ្យអស់ថ្នាក់ហើយកូនឯងបានធ្វើជាសាស្ត្រ
ចារ្យតែអ៊ុំរៀងហ្នឹងបានគ្រាន់តែនិយាយឱ្យគេលឺហ្នឹងចង់ខ្មាស់គេផងព្រោះវាអត់ជោគជ័យ
ហើយក៏ពុកថាបើសិនជាពុកនៅពុកឱ្យកូនឯងរៀនពុកអត់ឱ្យកូនឯងការទេតែបើពុកអត់នៅ
ប្រហែលជាម៉ែបង្ខំឱ្យកូនឯងការហើយបើពុកនៅពុកឱ្យកូនឯងរៀនហើយអី...អ៊ុំស្រឡាញ់ខាង
វិជ្ជាខាងអក្សរសាស្ត្រហ្នឹងអ៊ុំស្រឡាញ់មែនទែនអ៊ុំរៀនកាលណាអ៊ុំនៅតូចគេអត់ឱ្យចូលរៀនទេ
ជំនាន់ដើមប្រាំឆ្នាំគេអត់ឱ្យចូលទេណាស់គេឱ្យដាក់ដៃលើក្បាលទាល់តែដល់ស្លឹកត្រចៀកបាន
គេឱ្យចូលហើយអ៊ុំយំហាសទៅរៀនហ្នឹងអ៊ុំយំទៅបានគេឃើញអាណិតអ៊ុំកូនកំព្រាអញ្ចឹងក៏

បងៗហ្នឹងក៏យកទៅធ្វើគ្រូនៅសាលាបឹងស្នាយនេះអាជិតមាត់បឹងនេះសាលាហ្នឹងវាសាលា
ជនបទហាសអញ្ចឹងយកទៅដាក់នៅហ្នឹងវាអត់មានឡានម៉ូតូអីគេខុបយកទៅដាក់ទៅអ៊ុំចូល
រៀនអ៊ុំរៀនថ្នាក់ទី១២ ពីដើមគេរៀនពីលើចុះក្រោមហាសអ៊ុំរៀនថ្នាក់ទី១២ហ្នឹងចូលទៅគេរៀន
ពាក់កណ្តាលឆ្នាំហើយអ៊ុំទៅរៀនជាមួយគេអ៊ុំប្រឡងជាប់ទៅអ៊ុំជាប់ចូលថ្នាក់ទី១១ ជាប់ថ្នាក់ទី
១១ហ្នឹងដល់រៀនទៅគ្រូថាឯងរៀនពូកែឯងទៅរៀននៅដីដុះវិញទៅអត់កើតទេឯងនៅរៀន
ជាមួយសិស្សនៅហ្នឹងអត់បានទេព្រោះឯងតូចក៏ពិតមែនតែគ្រូគ្រាន់ឱ្យឯងនៅមើលឱ្យសុំនឹង
គេការពិតឯងធ្វើត្រូវទាំងអស់អញ្ចឹងលោកគ្រូបញ្ជូនអ៊ុំឱ្យទៅរៀននៅដីដុះ អ៊ុំកាលណាចូល
ពាក់កណ្តាលមែនតែអ៊ុំរៀនបានលេខមួយរហូតហើយអ៊ុំតូចពីបាកសរសេរៗល្មមតែបាន។

ក៖ ហើយមួយទៀតអ៊ុំមានបទពិសោធន៍អីខ្លះចង់ចែកចាយដល់កូនចៅហាសអ៊ុំ?

ខ៖ បទពិសោធន៍អីអូនបើយើងវាជូរចត់អញ្ចឹងបើគេសម័យឥឡូវហ្នឹងគេទូលំទូលាយជាងយើង
គិតម៉េច ឥឡូវកូនគេរៀនថ្នាក់ធំជាងយើងៗរៀនបានតែបីថ្នាក់ហ្នឹង។

ក៖ ចាស!

ខ៖ សូម្បីកូនឯងរៀនថ្នាក់ទី១២បាត់ហើយដឹង។

ក៖ ខ្ញុំចប់ឆ្នាំទី៤ទៀតហើយ។

ខ៖ ហ្ន...ចប់ឆ្នាំទី៤ហើយបើអ៊ុំរៀនបាន៣ថ្នាក់ធ្វើម៉េចទៅៗបង្រៀនគេម៉េចកើត។

ក៖ ដោយសារក្រែលោកអ៊ុំធ្លាប់ឆ្លងកាត់ជីវិតបានច្រើនអញ្ចឹងមានបទពិសោធន៍ច្រើនចង់ចែក
រំលែកកូនចៅហាសអ៊ុំ។

ខ៖ អើ...បទពិសោធន៍វាចេះតែមានហើយដូចថាយើងចេះអត់ធ្មត់ចេះតស៊ូនៅឆាកជីវិតរបស់យើងទោះបីលំបាកយ៉ាងណាក៏ស៊ូទ្រាំទៅ។

ក៖ ចាស!

ខ៖ ទ្រាំទាល់តែជោគជ័យឥឡូវហ្នឹងបានជោគជ័យវិញហើយដោយសារតែអ៊ុំមានផ្ទះហើយឥឡូវអ៊ុំរទ្រេតហើយកាលមុនអ៊ុំមានប្រាក់ខែអាចចិញ្ចឹមកូនរស់ដែលណាស់ដល់ឥឡូវហ្នឹងយើងអត់ទេយើងអត់មានធ្វើអីទេឥឡូវហ្នឹងយកមើលចៅយកតែបាយហូបតាមកូនវិញទេឥឡូវហ្នឹង។

ក៖ ហើយអញ្ចឹងអី...ជាចុងក្រោយអ៊ុំមានពាក្យអីចង់ផ្តាំធ្វើទៅកូនចៅជំនាន់ក្រោយទៀតហាសអ៊ុំ?

ខ៖ គ្មានពាក្យអីទេអ៊ុំមានតែពាក្យថាចូរកូនៗសារក្រោយត្រូវចេះតស៊ូក្នុងឆាកជីវិតហើយនឹងតស៊ូជាមួយនឹងព្រះព្រោះអីអ៊ុំបានដើរតាមផ្លូវរបស់ព្រះជោគជ័យហើយទ្រង់ផ្តល់ឱ្យអញ្ចឹងទ្រព្យសម្បត្តិជារបស់ក្រៅខ្លួនទេអញ្ចឹងយើងមានតែសេចក្តីជំនឿទៅលើទ្រង់ហ្នឹងហើយដែលទ្រង់រៀបផ្លូវឱ្យយើងនោះ។

ក៖ ហើយអញចឹងជាចុងក្រោយសូមអរគុណអ៊ុំដែលបានឱ្យខ្ញុំមកសម្ភាសថ្ងៃហ្នឹងហើយចង់សួរមួយសំណួរទៀតអញ្ចឹងអ៊ុំអី...អនុញ្ញាតឱ្យខ្ញុំយកសម្លេងហើយនឹងរូបថតរបស់អ៊ុំទៅដាក់នៅលើគេហទំព័ររបស់សកលវិទ្យាល័យព្រឹកហាំយ៉ាងដែរឬទេអ៊ុំ?

ខ៖ អ៊ុំមិនថាអីទេប៉ុន្តែគ្រាន់ថាធ្វើម៉េចកុំឱ្យប៉ះពាររដ្ឋាភិបាលព្រោះអីយើងអត់មានអីត្រូវប៉ះពារជាមួយគេ។

ក៖ អញ្ចឹងអត់អីទេអរគុណច្រើនអ៊ុំ។

